
 

  
 
Forumvergadering 22 juni 2023  
  
Agendapunt 1: Beleidskader Sociaal Akkoord 2023-2027 

 

Omdat dit Sociaal akkoord één van de grootste en meest belangrijke zal zijn dat we in Oudewater 

zullen gaan sluiten voor de komende jaren, is het CDA van mening dat we er voor moeten zorgen dat 

het akkoord compleet en concreet moet zijn met de input van alle zorgpartners: 

Wij vinden dat dit sociaal akkoord dat (nog) niet op alle punten is en stellen de volgende vragen:  

 

1. Op 13 juni is er een bijeenkomst georganiseerd voor alle zorgpartners om input te geven op 

het Beleidskader. Is de input hiervan verwerkt in dit Beleidskader of moet dit nog worden 

verwerkt?  

De input van de bijeenkomst met partners op 11 mei is verwerkt in het beleidskader. De belangrijkste 

bespreekpunten uit deze bijeenkomst, maar ook uit gesprek met de participatieraad en de 

gemeenteraad is opgenomen in de inleiding, onder het kopje ‘proces’. Daarna hebben ook 

verschillende (reguliere) overleggen met partners plaatsgehad, zoals de netwerktafel ouderen op 13 

juni. Wat daar is besproken, gaat meer over wat en hoe we invulling geven aan de kaders. Die input 

komt daarom terug in de uitvoeringsagenda. 

 

2. Alle 5 thema’s worden afgesloten met “Wat willen we bereiken ?”. 

Echter als je iets wil bereiken doe je dat vanuit een (cijfermatige) beginsituatie waarbij je 

aangeeft waar je (cijfermatig) op aanstuurt en je beleid op richt. Waarom vinden we dat niet 

terug in dit Beleidskader? 

De cijfermatige informatie die we hebben en die is meegenomen in de ‘startfoto’ aan de hand waarvan 

we ook tijdens de raadsinformatiebijeenkomst van 8 mei met elkaar in gesprek zijn geweest, vormt 

uiteraard de basis voor de doelen in het beleidskader. Ook wijzen we u graag op het meest recente 

onderzoek van de GGD, waarover de GGD deze week een persbericht heeft verspreid.   

In de uitvoeringsagenda gaan we dieper in op wat we gaan monitoren en hoe we dit denken te 

monitoren. Indicatoren krijgen daarin dus een plek. 

 

3. Het is ons nog steeds niet duidelijk met wie er nu een akkoord wordt gesloten. Wie zetten er 

een handtekening onder? Daarnaast is niet duidelijk of dat akkoord alleen het beleidskader 

betreft of ook de uitvoeringsagenda. 

We betrekken bij het opstellen van het sociaal akkoord zoveel mogelijk maatschappelijke partners 

zodat het gezamenlijk draagvlak heeft en een ieder zich erin herkent. Het sociaal akkoord betreft het 

beleidskader en de uitvoeringsagenda samen. Zodra het akkoord definitief is vastgesteld door het 

college en de raad, zullen wij een bijeenkomst plannen met de betrokken organisaties om dit te 

ondertekenen en te vieren. 
 

 

4. In het beleidskader is geen enkele aandacht voor dementie. Het woord komt in het hele kader 

niet voor. Wat is ons beleidskader m.b.t. dementie. Op welke wijze willen wij een 

“dementievriendelijke gemeente” worden/zijn? 

https://ggdru.nl/ervaren-gezondheid-sterker-afgenomen-bij-mensen-die-moeite-hebben-met-rondkomen/


Dementie staat in het beleidskader als zodanig niet benoemd, wel gaat het over ‘langer zelfstandig 

wonen’ of zelfredzaamheid. In de uitvoeringsagenda komt het onderwerp ‘dementievriendelijkheid’ wel 

terug.    

 

5. Uit het document “Actueel beeld conceptversie 25-04-2023” blijkt dat de meest recente cijfers 

een stijging van “eenzaamheid” laten zien. In het Beleidskader staat over eenzaamheid 

(Thema 3) dat veel onderwerpen waaronder eenzaamheid door vrijwilligers en informele 

partners kunnen worden opgepakt en dat door dit goed in te richten dit een preventieve 

werking heeft. Verbinden en ontmoeten staat daarbij centraal en (staat er) “voor alle inwoners 

en partners is het aanbod en de route ernaartoe bekend”. Hoe gaan we dit aanpakken? 

In het Beleidskader vindt je daarover niets terug hetgeen wij een ernstig gemis vinden. De 

communicatie vanuit de Gemeente moet veel beter en structureler.  

In het beleidskader staat op hoofdlijnen de kaders aan de hand waarvan gemeente met organisaties 

de uitvoering gaat vormgeven. In het beleidskader is daarom het ‘hoe’ nog niet meegenomen, dat 

krijgt een plek in de uitvoeringsagenda, waarin staat beschreven op welke wijze we aan de resultaten 

uit de uitvoeringsagenda gaan werken.  

Communicatie vraagt op divers onderwerpen uit het sociaal akkoord aandacht. Er is zoveel mogelijk 

aandacht voor, waarbij rekening houdend met de beperkte (financiële) middelen die er zijn. Onze 

collega's van communicatie betrekken wij bij de uitvoeringsagenda 

 

6. In het raadsvoorstel staat onder het kopje “Uitvoering” dat na de zomer de uitvoeringsagenda 

en opzet voor monitoring wordt voorgelegd aan de Raad. Wat wordt hiermee bedoeld? Wordt 

het ter besluitvorming voorgelegd of is dit ter informatie? 

Onder het kopje “Financiën” staat dat de uitvoeringsagenda in oktober ter besluitvorming aan 

de Raad wordt voorgelegd. Echter staat er op pagina 1 van het raadsvoorstel, bij punt 2, dat 

het stuk wordt doorgestuurd aan de gemeenteraad, ter informatie of eventueel ter 

besluitvorming. Dit zijn tegenstrijdige teksten in het raadsvoorstel over dit punt.  

Kunt u uitleg geven? 

In principe is het aan de raad om een besluit te nemen over de kaders van het beleid (het 

voorliggende beleidskader) en is het aan het college om daar vervolgens uitvoering aan te geven. Het 

college kan zich echter voorstellen, dat u in het geval van het Sociaal Akkoord, wat nauwer betrokken 

wil worden bij de uitvoeringsagenda. We zijn het met u eens dat dit nu niet duidelijk in de 

beleidskaders staat beschreven.  

 

 

7. Uit alle cijfers is af te leiden dat we (bv door de vergrijzing) steeds meer inwoners een beroep 

moeten gaan doen op mantelzorgers. 

Er staat bij Thema 3 onder het kopje “Wat willen we bereiken” dat er specifiek aandacht komt 

voor o.a. Mantelzorg. Wat wordt bedoeld met “specifieke aandacht” en hoe is dat meetbaar 

als “wat we willen bereiken”? Moet dit niet concreter worden ingevuld? 

In de besluitvorming rondom de startnotitie van het sociaal akkoord en ook in het hoofdlijnenakkoord, 

is een aantal thema’s meegegeven aan het college om in elk geval in het sociaal akkoord op te 

nemen. Mantelzorg was er daar één van. Ook hier geven we in de uitvoeringsagenda breder invulling 

aan door te beschrijven wat we aan inzet op mantelzorgondersteuning willen doen, naast wat er nu al 

wordt gedaan.  


